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TALLINNA NOTAR ROBERT KIMMEL 

 
NOTARI AMETITEGEVUSE RAAMATU 

 
REGISTRI NUMBER 

 
5487 

 
TULUNDUSÜHISTU TULEVA ÜLDKOOSOLEKU PROTOKOLL JA OTSUSED 

 
Koostatud ja välja antud Tallinnas kolmandal oktoobril kahe tuhande kahekümne neljandal 

aastal (03.10.2024.a.). 
 
Tulundusühistu Tuleva, registrikood 14041764, asukohaga Telliskivi tn 60/1, Tallinn, 
(edaspidi Koosolek): 
 asutajaliikmete koosolek korraldati koosolekut kokku kutsumata elektrooniliselt 

SurveyMonkey keskkonnas ajavahemikul 27.08.2024.a-02.09.2024.a. Hääletusest võttis 
osa 21 asutajaliiget, üks asutajaliige ei hääletanud; 

 ühistu liikmete üldkoosolek korraldati koosolekut kokku kutsumata elektrooniliselt 
SurveyMonkey keskkonnas ajavahemikul 20.09.2024.a-30.09.2024.a. Hääletusest võttis 
osa 4 393 ühistu liiget, millega oli esindatud 51,57% ühistu 8 518-st liikmest. 

 
Koosoleku kokkukutsumise teade edastati ühistu asutajaliikmetele ühistu juhatuse poolt 
elektroonselt 16.08.2024.a ja ühistu liikmetele ühistu juhatuse poolt elektroonselt 
20.09.2024.a. 
 
Hääletamine toimus elektroonilisel teel ilma üldkoosolekut kokku kutsumata. Hääletamata 
jätnud isikute hääled loetakse vastuhäälteks. 
 
Hääletamist korraldasid ja Koosolekut protokollisid Tõnu Pekk, isikukood 37308192237, ja 
Annika Uudelepp, isikukood 47803146530, kes tõestajale tuntud isikud ja nende asukoht 
kaugtõestamise ajal on Tallinn. 
 
Koosoleku otsustusvõime kontrollis notariaalakti koostaja hääletusprotokolli alusel, mille 
koosoleku protokollija allkirjastas koos käesoleva notariaalaktiga. Hääletusprotokolli õigsuse 
eest vastutab hääletamise korraldaja. 
 
Asutajaliikmete koosoleku päevakorras oli uute nõukogu liikmete valimine ja ühistu liikmete 
koosoleku päevakorras oli tulundusühistu nõukogu liikmete arvu kinnitamine ja uute 
nõukogu liikmete valimine. 
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Asutajaliikmete koosoleku otsused: 
 
 
Nõukogu liikme kandidaat Häälte arv Tulemus 
Indrek Kasela 11 Ei valitud 
Kadri Lainas 17 Valitud 
Kristi Saare 18 Valitud 
Kristo Käärmann 19 Valitud 
Loit Linnupõld 19 Valitud 
Priit Lepasepp 21 Valitud 
KOKKU 105 5 nõukogu liiget valitud 

Kokku hääletas 21 asutajaliiget, igaüks märkis 5 kandidaati, seega häälte koguarv 105 on 
õige. 
 
Otsus: asutajaliikmed otsustasid Ühistu nõukokku valida Priit Lepasepp (isikukood 
38607254716), Kristo Käärmann (isikukood 38008030265), Loit Linnupõld (isikukood 
37007070286), Kadri Lainas (isikukood 48010176028), Kristi Saare (isikukood 
48902085228). 
 
Ühistu liikmete üldkoosoleku otsused: 
 
Ühistu liikmete üldkoosoleku päevakorras oli: 
 
2.1. Kinnitada Tulundusühistu Tuleva nõukogu liikmete arvuks 8-10. 
 
Kokku hääletas poolt 4 354 liiget, vastu hääletas 39 liiget, ei hääletanud (loetakse 
vastuhäälteks 4 125 liiget, seega kokku hääletas vastu 4 164 liiget. 
 
Otsus: Kinnitada nõukogu liikmete arvuks 8-10. 
 
2.2. Vali viis inimest, keda soovid näha ühistu nõukogus 2024.a-2028.a. 
 
Hääletusprotokolli väljavõte:  
Kandidaat Häälte arv Tulemus 
Indrek Kasela 3037 Valitud 
Kirti Rebane 2343 Valitud 

Riin Mäesalu 2225 Valitud 
Johanna Ambre 1936 Valitud 
Marit Finnie 1646 Valitud 
Lev Dolgatšjov 1612 Ei valitud 
Kai Klandorf 1493 Ei valitud 
Priit Kallas 1474 Ei valitud 

Sten Argos 1147 Ei valitud 
Karl-Gustav Kallasmaa 1071 Ei valitud 
Valmar Moritz 1055 Ei valitud 
Marek Mühlberg 899 Ei valitud 
Sander Retel 845 Ei valitud 
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Henri Daniel Ots 731 Ei valitud 
Tauno Lang 451 Ei valitud 
KOKKU hääli 21 965  

 
Kokku hääletas 4 393 liiget, iga liige märkis 5 kandidaati seega häälte koguarv 21 965 on 
õige. 
 
Otsus: ühistu liikmed otsustasid Ühistu nõukokku valida Indrek Kasela (37112100291), 
Kirti Rebane (47312110250), Riin Mäesalu (48808120234), Johanna Ambre 
(48907240306) ja Marit Finnie (47604070257). 
 
2.3. Mida soovid juhatuselt või nõukogult täiendavalt küsida? 
Kokku registreeriti 155 liikmetelt laekunud küsimused, kommentaarid ja eriarvamused. 
 
● Millised on järgmise 5 aasta eesmärgid? 
● Mis on uue nõukogu järgmise viie aasta plaan? Kuhu tahetakse võimalusel liikuda? 
● Mis on järgmised suured projektid ning 10, 20, 30 aasta plaan? 
● Miks muidu nõukogus peab nii palju liikmeid olema? 
● Miks on nõukogus paaris arv, mitte paaritu?  
● Millised on nõukogu liikmete tasud? 
● Miks peab olema fondil mis automaatselt investeerib olema 8 nõukogu liiget? Kas 

Kasela sureb nälga muidu? 
● Miks on nõukogu liikmekandidaatide hulgas Venemaal jätkuvalt aktiivselt äri ajava 

ettevõtte marketingijuht? 
● Miks on Crowdestatega seotud isik nõukogus? Minu jaoks see vähendab juhatuse 

usaldusväärsust. 
● Kas Lev Dolgatsjov kogub oma pensionit Tulevas?  
● Peale nõukogu moodustamist sooviks teada, milline on liikmete ühisosa ja milles on ka 

erinevaid arvamusi Tuleva eesmärkide saavutamisel. 
● Kui palju uusi ühistu liikmeid liitus ja lahkus 2024 aasta esimese poolaasta jooksul? 
● Mida veel saaks Tuleva liikmete abi maailmas/Eestis muuta nii, et see suuremat rahalist 

ressurssi ei vajaks? 
● Millised on teie ideed liikmete kaasamise ja nende huvide esindamise kohta? 
● Kes vastutab ja mis juhtub, kui midagi pekki läheb? 
● Miks 0 EUR investeeringuga inimene on Tuleva liige, kui Tuleva mitte kuidagi 

positiivselt selle inimese rahavoogusi ei mõjuta. 
● Nõukogu liikmete hulgas ei ole ühtegi liiget, kelle eri- või huviala oleks makromajandust 

puudutavad tuleviku-uuringud, sh Euroopa rahvastiku ja tehnoloogilise arengu tulevik. 
Euroopa rahvastik vananeb ja tehnoloogiliselt hakkab Euroopa tasapisi USA-st ja Hiinast 
maha jääma. See hakkab mõjutama ka Euroopa aktsiate kasvupotentsiaali. Selline 
tuleviku-uurija vaade oleks pikaajalise investeerimisstrateegia ja indeksite valiku puhul 
kindlasti vajalik. 

● Kuidas on läinud väärtuspõhisematele fondidele üleminek ja mis on plaanid tulevikuks? 
Nt, kas on plaan võtta suurem siht kliimakriisile reageerimiseks? 

● Kuidas mõjutab ESG filtrite rakendamine tulemustele (kasvatab/kahandab/mõju 
puudub)?  

● Kas sinna ESG filtri taha jääb ka ettevõtteid kellelt Eesti riigikaitseks relvi ostab? 
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● Kõigist kandidaatidest leidsin vaid Johanna puhul ESG mainituna. Mind üllatab ja ka 
häirib, et vastutustundlik pangandus on tegelikult kõigis profiilides täiesti käsitlemata 
(isegi Johanna ei too seda suunda välja oma eesmärgina). 

● Kuidas näete, et Tuleva saaks toetada oma tegevusega kliimaeesmärkide täitmist? 
● Kui palju TULEVA hallatavast rahast protsentuaalselt investeeritakse Eesti majandusse? 
● Kas investeeritakse kolmandatesse maadesse näiteks Argentinasse? 
● Sooviks teada, kuidas tulevane nõukogu väldiks mittedemokraatlikesse riikidesse 

investeerimist? Kuidas nõuskogu seda näeb? 
● Kuidas käimasolevas maailmamajanduse kokkutõmbumises Tuleva varade väärtust 

säilitada? 
● Millal saab tasud Eesti madalamaks? Kuidas veel paremini ja selgemalt inimestele 

näidata Tulevasse investeerimise mõistlikkust? 
● Kui kaua läheb tänu Teile aega, et Tuleva oleks Eestis suurima II samba mahuga? 
● Kuidas tagate, et investeeringud on jätkusuutlikud nii sotsiaalselt kui ka majanduslikult? 

Milliseid uusi investeerimisvõimalusi või tehnoloogiaid fond kaalub tulevikus? 
● Swedbanki indeksfondid on suurema tootlikkusega kui Tuleva omad. Kuidas saama 

Tuleva samaväärse tootlikkuse või parema? 
● Kas juhatuse vastutust võimalike regulatiivsete rikkumiste üle on arutatud ning mingid 

võimalikud sanktsioonimeetmed juurutatud? 
● Kuidas vältida edaspidiseid finantsinspektsiooniga vägikaikavedusid? Kuidas pankadest 

kliente üle tuua? 
● Soovin õpetusi kuidas investeerida targalt erinevas vanuses, millal muuta valitud 

sammast 
● Kuidas panna keskmist palka teenivat inimest uskuma, et igakuine kolmanda samba 

sissemakse on väärtus ka 20 aasta pärast? 
● Miks on üldiselt III samba pikem tootlus madalam vs II sammas kui võrrelda 

indeksfonde? 
● Kuidas pakkuda tuleva liikmetele täiendavat investeerimise- ja rahatarkust. Kompetentsi 

ja kogemust on palju. Kuidas peaks muutuma Eesti pensionisüsteemi järgmise 5 aasta 
jooksul, et muuta paremaks pensioni kogujate tulevik? 

● Sooviks lapsele (3a.) koguma hakata. On see võimalik? 
● Kas millalgi lastele kogumiskonto laadne toode ka tuleb? 
● Kas on plaanis uusi Tuleva pensionifonde turule tuua? Isiklikult oleksin huvitatud 

vähesel määral Bitcoini osalusega fondist? 
● Kas tulevikus võiks luua ka mitmesse agressiivsemasse indeksisse investeeriva fondi? 
● Mida saab Tuleva sinu meelest järgmise aasta jooksul ära teha, et pensionikogumist 

Eestis populaarsemaks muuta? 
● Kas oled oma II samba sissemaksete osakaalu tõstnud 2%-lt kõrgemaks (4 või 6)? Jah 

või ei? Miks seda peaks tegema või ei peaks? Sinu arvamus? 
● Too Tuleva senisest tegevusest välja üks seik, mida oleks saanud lahendada paremini. 

Kuidas? 
● Loodan, et kõikide pakutud kandidaatidele on tehtud DD ja neil ei ole ka huvide 

konflikte. 
● Milline on minimaalne võimalik fondihaldus tasu % ja kuidas seda saavutada? 
● Mil määral Ai-d kasutatakse? 
● Tehisintellekt on popp sõna. Kas mõnel kandideerijal on ettekujutus ja idee, kuidas AI 

Tulevas rakendada saaks? 
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● Proovige jätkata samas vaimus, eluterve ja exceli põhine arvestus on see, mis loeb. Ärge 
palun investeerige emotsionaalselt. 

● Jätkata sama head tööd, mis eelnev nõukogu ja juhatus on teinud ning viia Tuleva juba 
järgmisele tasemele. 

● Edaspidi võiks kaaluda nõukogu liikmete arvu vähendada 6-le inimesele. 8 liiget on palju 
et olla toimiv ja efektiivne nõukogu, kes on võimeline vastavaid otsuseid vastu võtma. 

● Võiks olla lahendus, mis tagaks igale liikmele kindluse, et kui peaks realiseeruma risk, et 
EV enam pole (või miks mitte ka tava situatsioonis), siis Tuleva liige saab oma vara kätte 
mingi protseduuri kaudu kolmandas riigis mingi institutsiooni kaudu näiteks USA-s. 
Arvan, et iga koguja Eestis sooviks sellist kindlust. 

● Soovin lihtsalt jõudu! 
● Vähem parteilisust! Vähem sotsialismi ja ESG-d! 
● Edu! 
● Jõudu tööle! 
● Soovin kõigile parimat. 
● Edu! Minuarust oleks piisanud 8 liikmest so. 4+4 , siit 4. ja 5. leidmine oli juba suht 

loterii :( 
● Soovin õpetusi kuidas investeerida targalt erinevas vanuses, millal muuta valitud 

sammast. 
● Kõigist kandidaatidest leidsin vaid Johanna puhul ESG mainituna. Mind üllatab ja ka 

häirib, et vastutustundlik pangandus on tegelikult kõigis profiilides täiesti käsitlemata 
(isegi Johanna ei too seda suunda välja oma eesmärgina). 

● Eelistan alati paarituarvulist nõukogu, kui on vaja hääletada. 
● Tuleva väga edukat toimimist. 
● Tegutsege ausalt ja vastutustundlikult! 
● gati sobivad kanditaadaadid! 
● Tänan kõiki panuse eest ja võimaluse eest nõukogu valida. Otseselt küsimusi pole, aga 

soovin rõhutada, et eelarve/äriplaan võiks olla tööriist läbi mille juhatust suunata 
tegutsema ja mille abil ka üldkoosoleku teha hiljem ülevaateid, seega kutsun ülesse uusi 
nõukogu liikmeid seda tööriista kasutama omanike huvides. 

● Kas sebral on valged triibud mustal taustal või mustad triibud valgel taustal? 
● Sooviks vabavormilist tuleviku tegemiste ja taotluste ja mõtete ülevaadet, kus saaks sõna 

sekka öelda. 
● Paljudel on väärt kogemus, kuid enim ootan seda, et kogu valdkond (investeerimine ja 

pensionid) saaks positiivse kuvandi, pakkujad arendaksid rohkem oma tooteid ja 
alandaksid ka tasusid selles valdkonnas. Rohkem inimesi on vaja tuua pensionit koguma, 
sest on ju selge, et riigi pensioniga ei ela tulevikus keegi ära. 

● Ei soovi küsida. Soovin, et Tuleva kasvaks Eestist välja üle Põhjamaade ja Baltikumi. 
Paigal tiksumine ja Eestikeskne vaade on juba piinlikuks jäänud. 

● Millised on karid, mida tasub vältida tänasel pensionieelikul, kelle sammastesse 
kogunenud vara on tagasihoidlik? 

● Jõudu 
● Soovin tõsist suhtumist ja edu vastutusrikkal tööl! 
● Jätkake samas vaimus! 
● Ei tunne ühtegi inimest, aga loodan parimat valitutele 
● Aeg on olla konventsionaalsem. Vähem startupilikkust. 
● Edu neile soovin! 
● Jõudu! Pidage siis meeles, et ainult surnud kalad ujuvad vooluga samas suunas! 
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● Soovin jõudu ja jaksu!!! 
● Nõukogu liikmeid võiks olla paaritu arv. Lihtsustaks otsuste vastuvõtmist hääletamisel. 
● Soovin edu ja tarku otsuseid! 
● Oleks tahtnud kandidaatide tutvustusi näha, praegu justkui pimesi valik, mõnda nime 

lugesin esimest korda elus. 
● Tahan soovida teile palju edu edaspidiseks! 
● Edu juhtimisel. 
● Kogu vajalik info on juba jooksvalt saadud. 
● Tahan soovida jõudu ja jätkuvat innukust! 
● Palun hoidke halduskulud konkurentsivõimelised kuid võimalikult madalad, et saaks 

eesmärgipärast teenust pakkuda edaspidigi, nii nagu see mõeldud oli. 
● JP. 2. Järgmistel valimistel palun inimeste nimed lingituna nende profiilini. Ma nii 

teadmatu, et pidin kõik ükshaaval eraldi brauseri aknas üle vaatama. 
● Järgmisel korral võiks saata nõukogu kandidaadi liikmete CV ja motivatsioonikirja. 

Raske aru saada hetkel millist kompetentsi juurde tuuakse. Miinuseks pean seda, et 
nõukogu liikmetel puudub valdaval enamuses finantsjuhtimise, panganduse, 
fondijuhtimise ning riskide ja vastavuskontrolli alased süvateadmised. 

● Eesti on nii pisikene maa ja see on natuke imelik et kõik liikmed on eestlased ja mitte 
ühtegi välismaalast. 

● Soovin juhatusele entusiasmi tarbijale soodsate otsuste tegemisel! 
● Enamusi pakutud inimesi pole enne kuulnud, võiks olla mingi lühi tutvustus ja link CV-

le ka 
● Analüüsida esg etf-ide mõju meie tootlusele. 
● Ikka jaksu ja hoidkem tulevaste pensionäride heaolu esmatähtsana! 
● Ei ole küsimusi. Pange edasi! 
● Järgmine kord võiks kandidaatide juures ka mingi tutvustus, visiooni ja motivatsiooni 

kirjeldus olla. Ehkki Eesti on väike, ei saa eeldada, et kõiki pakutud kandidaate tuntakse. 
● See "mitte kasumis olemine" vaevab. 
● Jõudu ja jaksu jätkamaks head tööd Tulevas ja Tulevaga! 
● Please keep the costs low and invest all over the world. Passive indexes seem like the 

best bet so far and even though it's boring it's good. 
● Protesteerin selle vastu, et peab valima täpselt viie liikme poolt. 
● Tulemused annavad vastuseid. 
● Jätkake head tööd! 
● Täiendavaid küsimusi ei ole. Edu kõigile konkursil! 
● Edu järgmisel 4 aastal. 
● Soovin, et Tuleva panustaks aktiivselt finantssektoris edasi ka uute teenuste ja toodetega. 

Tuleva edu näitab, et ühiskonnas on kõlapinda lihtsatele ja mõistlikele finantstoodetele 
ning usaldust organisatsioonile, kelle prioriteet ei ole äriühingu kasum. 

● Andke kindlasti teada, kuidas asjade kulg on. 
● Kes need inimesed siin listis on? Isiklikult tean siit ainult ühte (Indrek Kasela) - seega 

ülejäänud kohustuslikud nimed valin esimesed nimekirjast nagu poliitikuid valimistel 
nimekirja eesotsast. Kahjuks pean tõdema, et käesoleva küsitluse korraldusega lähete 
tugevalt "lati alt läbi". Paremat ja kvaliteetsemat küsitluse korraldust järgmisel korral, 
palun. 

● Tänud tehtud töö eest ja jõudu ja jaksu kasvamisel! 
 
Käesolevas protokollis kajastatud otsuste vastuvõtmisel on kinni peetud seaduse ja põhikirja 
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nõuetest. 
 
Käesolevale protokollile on lisatud asutajaliikmete ja ühistu liikmete koosolekute 
hääletusprotokollid. 
 
Enne allakirjutamist on käesolev notariaalakt ja selle lisad antud koosoleku hääletamise 
korraldajale ja protokollijale ekraanil ülevaatamiseks ning seejärel ning notariaalakti tõestaja 
ja osalejate poolt digitaalselt allkirjastatud. 
 
Notariaalakt on koostatud ja alla kirjutatud digitaalses eksemplaris, millest notariaalakti 
tõestaja teeb paberil kinnitatud ärakirja, mis säilib notari büroos. Notariaalakt on osalejale 
kättesaadav riigiportaalis www.eesti.ee ja E-notari iseteeninduses www.notar.ee. Osaleja 
soovil väljastatakse notariaalakti ärakiri paberkandjal. 
 
Käesolevas dokumendis on 14 nööri ja reljeefpitseri abil köidetud lehte. 
 
Notaritasu üldkoosoleku protokolli ja otsuste tõestamisel 63,90 eurot (notari tasu seaduse § 
18 lg 4, 22, 29 lg 1 p 4, tehinguväärtus 825 eurot). 
Notari tasu kaugtõestamisel 20 eurot (notari tasu seaduse § 2 lg 21). 
 
Notari tasu kokku  83,90 eurot. 
Käibemaks   18,46 eurot. 
Kokku    102,36 eurot. 
 
Eelnimetatule lisandub ärakirja valmistamise tasu. 
 
 
Allkirjastatud osalejate ja notariaalakti tõestaja poolt digitaalselt. 


